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Energipolitisk Udvalg har i brev af 20. oktober 2010 stillet mig følgende spørgsmål 14 
alm. del, efter ønske fra Anne Grete Holmsgaard (SF), som jeg hermed skal besvare. 

Spørgsmål 14:

"Har regeringen planer om at ændre reglerne for ESCO-aftaler?"

Svar:

Jeg har forelagt spørgsmålet for Indenrigs- og Sundhedsministeriet, under hvis res-
sort det stillede spørgsmål hører. Indenrigs- og Sundhedsministeriet har besvaret 
spørgsmålet som følger, hvortil jeg kan henholde mig: 

”Indenrigs- og Sundhedsministeriet kan oplyse, at der er ved at blive igangsat et ar-
bejde i samarbejde med KL, der skal belyse forskellige aktuelle problemstillinger på 
det kommunale låneområde, herunder behovet for evt. at justere reglerne med hen-
blik på at understøtte rentable energirenoveringer og energieffektivisering. Arbejdet 
er en opfølgning på økonomiaftalen med KL om kommunernes økonomi for 2011, 
hvor det fremgår:

”at kommunerne i dag har gode muligheder for at låne til energibesparende investe-
ringer, herunder til såkaldte ESCO-projekter. Derudover vil parterne i fællesskab un-
dersøge om der er behov for at justere gældende regler yderligere med henblik på at 
understøtte rentable energirenoveringer og energieffektivisering i kommunerne.””

Med venlig hilsen

Lykke Friis
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